
 

 

Zápis z 7. zasedání Akademického senátu FIS 
konaného dne 30. 4. 2025 

 
Přítomni: Borovička, Charvát, Chudán, Fales, Ivanega, Kaspříková, Langhamrová, Löster, 

Malínek, Morová, Pavlíček, Potančok (online), Radváková, Sixta, Staněk 

 

Omluveni: Buchalcevová, Stárek  

 

Hosté: Fischer (děkan), Chlapek (proděkan), Vltavská (proděkanka), Doucek (proděkan), 

Vondra, Helman 

 

Zasedání probíhalo hybridní formou v místnosti NB 473 a online prostřednictvím MS Teams. 

O jednotlivých bodech programu hlasovali členové AS FIS dle jednacího řádu, a to postupně 

po projednání jednotlivých bodů. 

 

Na začátku zasedání předsedající senátorka Langhamrová konstatovala, že je přítomno 15 členů 

senátu, a tedy AS je usnášeníschopný. 

 

Program: 

1. Schválení výroční zprávy o činnosti FIS za rok 2024 

2. Schválení návrhu rozdělení finančních prostředků FIS na rok 2025 

3. Různé 

 

 

Předsedkyně dala hlasovat o programu, který byl předem zaslán. 

 

Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 

15-0-0 

Program byl schválen. 

 

 

1. Schválení výroční zprávy o činnosti FIS za rok 2024 

 

Výroční zprávu představil děkan Fischer, který představil strukturu zprávy, shrnul hlavní 

úspěchy a vývoj fakulty za uplynulý rok.  

 

Návrh usnesení AS FIS 

AS FIS schvaluje výroční zprávu o činnosti FIS za rok 2024. 

 

Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 

15-0-0 

 

  



 

 

2. Schválení návrhu rozdělení finančních prostředků FIS na rok 2025 

 

Návrh na rozdělení finančních prostředků uvedl děkan Fischer. Vysvětlil chybu v tabulce č. 5, 

na kterou upozornil senátor Borovička, a představil opravené údaje. Konečné znění rozpočtu je 

v příloze zápisu. Dále děkan představil hlavní změny v rozpočtu, které reflektují tlak 

ministerstva na posílení vzdělávací činnosti, a zmínil také předpokládaný nárůst zápisů studentů 

do prvního ročníku v souvislosti s demografickým vývojem. 

 

Do diskuse se přihlásil senátor Löster, který vyjádřil obavy ohledně rezerv jednotlivých kateder, 

zejména zmínil pokles rezervy Katedry matematiky o 200 tisíc Kč. Děkan Fischer se k této věci 

ze své pozice nevyjádřil, senát by si tak mohl přizvat na další jednání vedoucí této katedry, 

která by mohla detailněji objasnit hospodaření.  

 

Dále se diskuse věnovala hospodaření Katedry multimédií. Vedoucí katedry poskytl pro jednání 

písemný materiál, který osobně blíže představil. Zdůraznil, že kromě standardních složek 

rozpočtu (příspěvek z hlavní činnosti, tzv. AB) katedra získává významnou část prostředků 

z jiných zdrojů. V rámci doplňkové činnosti již byly v roce 2024 veškeré historické závazky 

vyrovnány. Uvedl, že připravuje přesuny určitých nákladových položek mezi rozpočtovými 

složkami tak, aby záporná rezerva v hlavní činnosti (AB) byla vyrovnána již v letošním roce. 

Upozornil, že kvůli podmínkám udržitelnosti některých projektů nemůže tento krok garantovat 

se stoprocentní jistotou. 

 

Host a akademický senátor VŠE za FIS Helman se dotázal na nárůsty uvedené v tabulce č. 3, 

zejména u Katedry multimédií a Katedry ekonomické statistiky. Děkan Fischer jej odkázal na 

podrobné informace v přílohách, přičemž proděkan Doucek doplnil vysvětlení týkající se 

dopadu publikační činnosti na rozpočet. 

 

Senátor Borovička okomentoval dopady do rozpočtu na Katedře ekonometrie. 

 

Návrh usnesení AS FIS 

AS FIS schvaluje návrh rozdělení finančních prostředků FIS na rok 2025. 

 

Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 

14-0-1 

 

 

3. Různé 

Senátor Pavlíček připomněl, že na minulém zasedání byla projednávána nová specializace 

programu Aplikovaná datová analytika a umělá inteligence navržená Katedrou informačních 

technologií a dotázal se, jak pokračují jednání mezi vedoucím KIT a zástupci FFÚ v této věci.  

 

Reagoval senátor Potančok, který potvrdil, že komunikace na úrovni mezi vedením Katedry 

informačních technologií a vedením FFÚ probíhá, nicméně aktuálně nemá k dispozici 

konkrétnější informace. Ohradil se, že by aktivity katedry měly negativní dopad na mezifakultní 

vztahy. Děkan Fischer k tématu uvedl, že své stanovisko již sdělil na předchozím zasedání – 

trvá na tom, aby fakulta nabízela ostatním fakultám předměty, které jsou kvalitní a pro 

odebírající studijní programy relevantní. Senátor Helman doplnil, že problematika mezioborové 

výuky se promítá také do tvorby celoškolního rozpočtu. 

 



 

 

Senátor Staněk uvedl, že dle něj by hlavním kritériem při tvorbě nových programů a předmětů 

měla být jejich přínosnost pro studenty. Fakulta by podle něj měla pružně reagovat na vývoj 

potřeb studentů a trhu a nebát se úprav v nabídce výuky. Přičemž věří, že takové předměty 

budou poptávány i z ostatních fakult. 

 

Senátor Löster upozornil na konkrétní příklad předmětu 4ST210 Statistika pro finance, který je 

studenty velmi dobře hodnocen. Navzdory tomu dochází k omezování jeho výuky. Senátor 

Pavlíček zmínil obdobnou situaci u předmětu 4SA101 Informatika.   

 

Do diskuse se dále zapojili senátoři a hosté Vltavská, a senátoři Helman, Radváková a Chudán. 

Diskutovalo se o podobě mezifakultní výuky, poslání vysoké školy a role pedagoga ve vztahu 

k potřebám studentů. 

 

Na závěr tématu byl vznesen dotaz na děkana Fischera, jaké fórum považuje za vhodné pro 

řešení této problematiky. Děkan uvedl, že vhodným prostorem bude tvorba strategického 

záměru VŠE a FIS a také debata v rámci příští volby děkana fakulty. 

 

Děkan Fischer dále informoval o své žádosti o svolání dalšího zasedání AS FIS, které by se 

mělo uskutečnit dne 18. června 2025. Hlavním bodem tohoto zasedání bude vyhlášení 

podmínek přijímacího řízení pro anglické studijní programy a vyhlášení voleb děkana FIS. 

 

V 9:28 předsedkyně ukončila zasedání. 

 

 

 

 

Zapsal: Staněk     Za správnost: Langhamrová, Pavlíček 


